

中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）

美国《化学文摘》(CA)收录

荷兰《医学文摘》(EMBASE)收录

荷兰Scopus数据库收录

波兰《哥白尼索引》(IC)收录

美国《乌利希期刊指南》(UPD)收录

中国生物医学文献数据库收录

万方数据—数字化期刊群全文收录

中文科技期刊数据库全文收录

中国学术期刊网络出版总库全文收录

中国科学院科技期刊开放获取平台收录

ISSN 2095-1264

CN 43-1507/R

CODEN ZYHAE8

# 肿瘤药学<sup>®</sup>

## ZHONG LIU YAO XUE

2018年8月第8卷第4期(双月刊)

ANTI—  
TUMOR  
PHARMACY

Volume 8 Number 4  
August 2018



[www.zgzlyx.com](http://www.zgzlyx.com)

ISSN 2095-1264



湖南省卫生和计划生育委员会主管  
湖南省肿瘤医院主办  
中国抗癌协会系列期刊  
JOURNALS OF THE CHINA ANTI-CANCER ASSOCIATION

4  
2018

主 管：  
湖南省卫生和计划生育委员会

主 办：  
湖南省肿瘤医院

学术顾问：  
孙 燕 周宏灏 甄永苏  
韩 锐 胥 彬 王肇炎  
姜文国(英国)  
张建亭(美国)

编委会主任：  
刘湘国

名誉主编：  
周宏灏

主 编：  
任华益

编辑部主任：  
伍 奕

编辑部副主任：  
刘志刚

本期编辑：  
霍 治 王 念 李 征

统计学编辑：  
张 磊

网络编辑：  
茹 璟

责任编辑：  
王 娟

对外联络部：  
李 冰

出 版：  
《肿瘤药学》编辑部

国内发行：  
湖南省邮政报刊发行局

邮发代号：  
42-391

## 目 录

### ●综 述●

- 骨架重塑及细胞凋亡与相关抗肿瘤药物的研究进展 ..... 邯 俊, 王海波, 刘延庆 481  
Pluronic载体在抗肿瘤聚合物胶束的研究进展 ..... 李 倩, 尹东锋 487  
NKT细胞在肿瘤免疫中的作用与机制的研究进展 ..... 吴 勘, 苏 敏, 王文祥 494

### ●基础研究●

- HMMR-AS1介导EMT在上皮性卵巢癌顺铂获得性耐药中的作用 ..... 王冉冉, 董珊珊, 龙瀛, 等 498  
太白贝母提取物对人结肠癌SW480细胞增殖抑制作用及其机制的研究 ..... 肖忠华, 卞凤林, 邓晶荣, 等 505  
麦角甾醇衍生物通过抑制NF-κB通路诱导人宫颈癌HeLa细胞凋亡 ..... 肖琳, 刘明, 刘格, 等 512  
花旗松素对人非小细胞肺癌细胞A549的作用及其机制的研究 ..... 符小玲, 赵兴丹, 张倩, 等 519  
牛蒡子苷元对人胶质瘤细胞U251增殖和凋亡的影响 ..... 黄鎏, 黄军, 杨秋荣, 等 524  
二氢杨梅素通过抑制ADAM 17影响乳腺癌细胞MCF-7增殖和凋亡的研究 ..... 李杨, 戴雪明, 王晔, 等 528  
白杨素苯并咪唑衍生物合成及其体外抗肿瘤活性的研究 ..... 聂少林, 王海洋, 许泽峰, 等 531  
三白草酮对前列腺癌细胞PC3凋亡的影响及其机制研究 ..... 吴冰, 崔颖, 甄威, 等 537  
LIF-AKT途径对三阴性乳腺癌细胞阿霉素耐药的影响及机制研究 ..... 喻晓丹, 龙晨蒙, 何兆忠, 等 541  
核基质蛋白干预对甲状腺癌细胞侵袭、迁移能力的影响及其机制 ..... 李剑, 闫双通, 龚燕平, 等 545  
紫杉醇增强HeLa细胞对顺铂的敏感性及机制研究 ..... 吴航, 李莉, 马玉芳, 等 550  
鼻腔鼻窦内翻性乳头状瘤中EMP1、COX2及Stathmin蛋白表达与上皮化生程度的关系 ..... 宋红毛, 怀德 555

### ●临床研究●

- 重组人血管内皮抑制素联合放化疗治疗局部区域晚期鼻咽癌的安全性及近期疗效评估 ..... 李宇, 李燕娴, 王茗, 等 560  
VEC化疗联合动脉化疗治疗视网膜母细胞瘤的疗效研究 ..... 齐冬梅, 高利霞, 王玉, 等 566

**国外发行:**

中国国际图书贸易集团有限公司  
(北京399信箱, 100048)

**国外代号:**

BM2809

**国家标准连续出版物号:**

ISSN 2095-1264  
CN 43-1507/R

**商标注册证号:**

6125707

**印 刷:**

长沙岳峰印务有限公司

**邮 购:**

《肿瘤药学》编辑部(长沙市岳麓区咸嘉湖路582号湖南省肿瘤医院, 邮编: 410013)  
(本刊发行部全年办理补订手续)

**电 话:**

0731-89762609

**传 真:**

0731-88651695

**网 址:**

http://www.zgzlyx.com

**邮 箱:**

zgzlyx2011@126.com

**定 价:**

每本10元, 全年60元

**出版日期:**

2018年8月28日

**期刊基本参数:**

CN43-1507/R\*2011\*B\*A4\*176\*  
ZH\*P\*¥10.00\*39\*2018-08

本刊版权归《肿瘤药学》编辑部所有, 如有印刷质量问题请向编辑部申请更换。

自拟健脾补肾方对结直肠癌肝转移患者血清MMP-9、TIMP-1的影响 ..... 葛少华, 孔凡萍, 邓正明, 等 569

局部晚期鼻咽癌TNX方案诱导化疗的近期疗效和安全性研究 ..... 杨丽, 周洋媚, 沈倩, 等 574

VD化疗联合血液滤过治疗多发性骨髓瘤肾病的疗效分析 ..... 陈强, 孙斌, 刘娟丽, 等 577

右美托咪定在乳腺癌保留乳头改良术中的应用研究 ..... 贺延斌, 李笃竽, 梁若冰, 等 581

胸腔镜联合血清肿瘤标志物在恶性胸腔积液诊断中的作用及临床意义 ..... 唐浩, 韦松, 周卉, 等 585

血清胃蛋白酶原、胃泌素17及幽门螺杆菌对老年胃癌前病变诊断的价值研究 ..... 王春芳, 刘兵, 孙光, 等 588

多西他赛联合吉非替尼治疗晚期肺癌患者的临床研究 ..... 汪婷, 李宏, 王慧芳, 等 593

手术+<sup>131</sup>I+TSH抑制治疗对IV期分化型甲状腺癌患者的疗效分析 ..... 姜仲坪, 魏捷, 李文, 等 596

rhTSH在<sup>131</sup>I治疗分化型甲状腺癌中的应用效果观察 ..... 裴晓楠, 高欢, 张文锐, 等 600

多西他赛、顺铂化疗联合同步调强放疗治疗食管癌术后复发的疗效分析 ..... 白启轩, 程建平, 赵晓琳, 等 604

连花汤联合放化疗对中晚期子宫内膜癌患者免疫功能的影响及其疗效 ..... 王金莲, 刘宇新, 梁卓, 等 608

替吉奥联合TACE对原发性肝癌患者炎症因子动态变化的影响及疗效分析 ..... 拜明军, 姚文娟, 陈轶, 等 612

### ●临床交流●

骨肿瘤患者术后应用阿托品类药物治疗的效果分析 ..... 陈澜, 秦辉, 耿蓉蓉, 等 617

紫杉醇联合唑来膦酸治疗恶性骨肿瘤的效果分析 ..... 姜鑫, 孙文才, 金松, 等 620

罗哌卡因腹横肌平面阻滞应用于腹腔镜下结肠癌术后镇痛的效果分析 ..... 曾军, 龙子悦, 廖依晓, 等 624

前列地尔联合贝前列素钠治疗肾癌术后并发肾衰竭患者的疗效分析 ..... 寿松涛, 赵鹏, 赵娟, 等 628

免疫抑制剂治疗副肿瘤风湿综合征的疗效及对患者预后的影响 ..... 王晶, 侯俊杰, 王玲, 等 632

FOLFOX方案联合营养支持治疗胃肠道恶性肿瘤的临床效果分析 ..... 张涛, 黄浩, 胡琴, 等 635

香砂六君子汤联合针灸治疗胃癌术后胃动力不足的临床疗效 ..... 杨格娟, 庞瑞, 孙永强, 等 639

### ●循证医学●

2013年至2017年血管瘤领域研究热点与研究前沿的可视化分析 ..... 刘飒华, 肖占祥, 戚悠飞, 等 644

### ●护理研究●

护理干预对香菇多糖联合顺铂治疗肺癌合并心包积液患者的感染及预后的影响 ..... 吴翠焕, 史文鹏, 黄金定, 等 649

情志护理对甲氨蝶呤治疗的骨肉瘤患者的影响 ..... 张琳琳, 杨丽, 张倩, 等 653

# ANTI-TUMOR PHARMACY

Bimonthly

Established in February 2011

Volume 8 Number 4 August 2018

**Administrative Office:**

Health and Family Planning Commission of  
Hunan Province

**Sponsored by:**

Hunan Cancer Hospital

**Academic Advisor:**

SUN Yan, ZHOU Honghao, ZHEN Yongsu,  
HAN Rui, XU Bin, WANG Zhaoyan,  
JIANG Wenguo(United Kingdom), ZHANG  
Jianting(USA)

**Chief of Editorial Board:**

LIU Xiangguo

**Honorary Editor:**

ZHOU Honghao

**Editor in Chief:**

REN Huayi

**Director of Editorial Department:**

WU Yi

**Deputy Director of Editorial Department:**

LIU Zhigang

**Editors of This Issue:**

HUO Zhi, WANG Nian, LI Zheng

**Editor of Statistics:**

ZHANG Lei

**Editor of Website:**

RU Jing

**Executive Editor:**

WANG Juan

**Contact Department:**

LI Bing

**Publication:**

Editorial Department of Anti-tumor  
Pharmacy

**Domestic Distributor:**

Hunan Bureau for Distribution of  
Newspaper and Periodicals

**Code No.**

42-391

## CONTENTS

● Review ●

- Advances in Skeleton Remodeling, Apoptosis and Related Antineoplastic Drugs ..... FENG Jun, WANG Haibo, LIU Yanqing 481

- Advances of Anti-tumor Polymeric Micelles by Pluronic Carrier ..... LI Qian, YIN Dongfeng 487

- Research Progress of NKT Cells in Tumor Immunity ..... WU Jie, SU Min, WANG Wenxiang 494

● Basic Research ●

- HMMR-AS1 Mediates the Role of EMT in Acquired Cisplatin Resistance in Epithelial Ovarian Cancer ..... WANG Ranran, DONG Shanshan, LONG Ying, et al. 498

- Inhibitory Effects and Its Possible Mechanisms of Total Alkaloids Extracted from *Fritillaria Taipaiensis* on the Proliferation of Human Colon Adenocarcinoma Cell Line SW480 *in vitro* ..... XIAO Zhonghua, MOU Fenglin, DENG Jingrong, et al. 505

- Ergosterol Derivatives Induce Apoptosis of Human Cervical Cancer HeLa Cells via NF-κB Pathway ..... XIAO Lin, LIU Ming, LIU Ge, et al. 512

- Effects of Taxifolin on Human Non-small Cell Lung Cancer A549 Cells and Its Mechanism ..... FU Xiaoling, ZHAO Xingdan, ZHANG Qian, et al. 519

- The Effect of Arctigenin on the Proliferation and Apoptosis of Human Glioblastoma U251 Cells ..... HUANG Liu, HUANG Jun, YANG Qiurong, et al. 524

- Effects of Dihydromyricetin on the Proliferation and Apoptosis of Breast Cancer Cell MCF-7 through Inhibiting Expression of ADAM 17 ..... LI Yang, DAI Xueming, WANG Ye, et al. 528

- A Study on Synthesis of Chrysobenzimidazole Derivatives and Its Anti-tumor Activity *in vitro* ..... NIE Shaolin, WANG Haiyang, XU Zefeng, et al. 531

- Study on the Apoptosis of PC3 Cells Induced by Sauchinone and Its Mechanism ..... WU Bing, CUI Yin, ZHEN Wei, et al. 537

- LIF Induces Adriamycin Resistance to Triple-negative Breast Cancer by AKT Signaling Pathway ..... YU Xiaodan, LONG Chenmeng, HE Zhaozhong, et al. 541

- The Effects of Interfering Nuclear Matrix Protein on the Invasion and Migration of Thyroid Cells and Its Molecular Mechanism ..... LI Jian, YAN Shuangtong, GONG Yanping, et al. 545

- Paclitaxel Enhances the Sensitivity of HeLa Cell to Cisplatin and its Mechanism ..... WU Hang, LI Li, MA Yufang, et al. 550

- Expression of EMP1, COX-2 and Stathmin in Sinonasal Inverted Papilloma and Their Relationship with Epithelial Metaplasia ..... SONG Hongmao, HUAI De 555

● Clinical Research ●

- Safety and Tumor Response for Locally Advanced Nasopharyngeal Carcinoma Treated with Chemoradiotherapy and rh-endostatin ..... LI Yu, LI Yanxian, WANG Ming, et al. 560

- Efficacy Analysis of VEC Chemotherapy Combined with Intra-arterial Chemotherapy in Treatment of Retinoblastoma ..... QI Dongmei, GAO Lixia, WANG Yu, et al. 566

- Effects of Jianpi Bushen Recipe on Serum MMP-9 and TIMP-1 Levels in Patients with Liver Metastases from Colorectal Cancer ..... GE Shaohua, KONG Fanping, DENG Zhengming, et al. 569

- The Clinical Response and Safety of Combined Chemotherapy with Docetaxel, Nedaplatin and Capecitabine for Local Advanced Nasopharyngeal Carcinoma ..... YANG Li, ZHOU Yangmei, SHEN Qian, et al. 574

- Efficacy Analysis of VD Regimen Chemotherapy Combined with Blood Purification on Multiple Myeloma Nephropathy ..... CHEN Qiang, SUN Bin, LIU Juanli, et al. 577

**Overseas Distributor:**

China International Book Trading Corporation (P.O. Box 399, Beijing, 100048, China)

**Code No.**

BM2809

**ISSN:** 2095-1264

**CN:** 43-1507/R

**Trademark Registration:**

6125707

**Printing:**

Changsha Yuefeng Printing Co., Ltd

**Post Address:**

Editorial Department of Anti-tumor Pharmacy (No.582 Xianjiahu Road, Changsha, Hunan, China, 410013)

**Tel:** (86-731)8976 2609

**Fax:** (86-731)8865 1695

**http:** //www.zgzlyx.com

**E-mail:** zgzlyx2011@126.com

**Price:** ¥10.00

**Publishing Date:**

August 28, 2018

**Basic Information of the Journal:**

CN43-1507/R\*2011\*B\*A4\*176\*ZH\*P\*

¥10.00\*39\*2018-08

Study on the Application of Dexamethouracil in Treatment of Breast Cancer Patients with Nipple-sparing Modified Radical Mastectomy ..... HE Yanbin, LI Duyu, LIANG Ruobing, et al. 581

Clinical Value of Medical Thoracoscopy and Serum Tumor Markers in the Diagnosis of Malignant Pleural Effusion ..... TANG Hao, WEI Song, ZHOU Hui, et al. 585

The Value of Serum Pepsinogen, Gastrin 17 and *Helicobacter Pylori* for the Diagnosis of Precancerous Lesions in Elderly Patients ..... WANG Chunfang, LIU Bing, SUN Guang, et al. 588

Clinical Study of Docetaxel Combined with Gefitinib for Patients with Advanced Lung Cancer ..... WANG Ting, LI Hong, WANG Huifang, et al. 593

Influence of Surgery +  $^{131}\text{I}$  treatment + TSH Inhibition Therapy on Curative Effect and Survival Time of Patients with Stage IV Differentiated Thyroid Carcinoma ..... JIANG Zhongping, WEI Jie, LI Wen, et al. 596

The Application of rhTSH in Treatment of Differentiated Thyroid Carcinoma with  $^{131}\text{I}$  ..... PEI Xiaonan, GAO Huan, ZHANG Wenrui, et al. 600

The Curative Effect of Docetaxel and Cisplatin Chemotherapy Combined with Intensity-modulated Radiotherapy on Postoperative Recurrence of Esophageal Cancer ..... BAI Qixuan, CHENG Jianping, ZHAO Xiaolin, et al. 604

The Clinical Effect of Lianhua Soup Combined with Radical and Chemotherapy on Middle-late Stage Endometrial Carcinoma and Its Influence on Immune Function ..... WANG Jinlian, LIU Yuxin, LIANG Zhuo, et al. 608

Curative Effects of S-1 with TACE on Primary Hepatocellular Carcinoma Patients and Its Impact on the Dynamic Changes of Inflammatory Factors ..... BAI Mingjun, YAO Wenjuan, CHEN Yi, et al. 612

**● Clinical Communication ●**

Analysis on the Effects of Atropine in Postoperative Treatment of Bone Tumor Patients ..... CHEN Lan, QIN Hui, GENG Rongrong, et al. 617

Clinical Analysis of Paclitaxel Combined with Zoledronic Acid in Treatment of Malignant Bone Tumors ..... JIANG Xin, SUN Wencai, JIN Song, et al. 620

Analgesic Effects of Ropivacaine Transverse Abdominis Plane Block on Patients after Laparoscopic Colon Cancer Surgery ..... ZENG Jun, LONG Ziyue, LIAO Yixiao, et al. 624

Analysis on the Effects of Alprostadil Combined with Beraprost Sodium on Patients with Renal Failure after Renal Cancer Surgery ..... SHOU Songtao, ZHAO Peng, ZHAO Juan, et al. 628

The Effects of Immunosuppressive Agents on Patients with Paraneoplastic Rheumatic Syndrome and their Quality of Prognosis ..... WANG Jing, HOU Junjie, WANG Ling, et al. 632

Clinical Efficacy of FOLFOX Chemotherapy Combined with Nutritional Support in the Treatment of Gastrointestinal Malignancies ..... ZHANG Tao, HUANG Hao, HU Qin, et al. 635

Clinical Effect of Xiangsha Liujuanzi Soup Combined with Acupuncture in the Treatment of Patients with Gastric Cancer after Surgery and Lack of Gastric Motility ..... YANG Gejuan, PANG Rui, SUN Yongqiang, et al. 639

**● Evidence Based Medicine ●**

Visual Analysis of Research Hotspots and Research Frontiers in the Field of Hemangioma from 2013 to 2017 ..... LIU Sahua, XIAO Zhanxiang, QI Youfei, et al. 644

**● Nursing ●**

Effects of Nursing Intervention on the Infection and Prognosis of Lung Cancer Patients with Malignant Pericardial Effusion Treated with Lentinan and Cisplatin ..... WU Cuihuan, SHI Wenpeng, HUANG Jinding, et al. 649

Effects of TCM Emotion Nursing on Osteosarcoma Patients Treated with Methotrexate ..... ZHANG Linlin, YANG Li, ZHANG Qian, et al. 653

• 特别声明 •

本刊作者文责自负，稿件一经采用，该文的复制权、发行权、信息网络传播权、汇编权等相关权利视为自动转让给本刊。本刊有权将上述权利转授给收录本刊的数据库，如作者不同意文章被转录，请来稿时注明，本刊将做适当处理。